
 

Országgyűlési képviselő

Iromány száma: T/152/387.

Benyújtás dátuma: 2022-06-23 13:43

Parlex azonosító: 16M9LC290001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Z. Kárpát Dániel (Jobbik)
Jogszabályi hivatkozás: Az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014 (II. 24.) OGY 
határozat 40. § (1) bekezdés – a 91. § (4) bekezdésében foglaltaknak megfelelően 1

Törvényjavaslat címe: Magyarország 2023. évi központi költségvetéséről
A módosító javaslatot tárgyaló bizottság: Kulturális bizottság 

Módosító javaslat 2 

Módosítópont sorszáma: 1.
Törvényjavaslat érintett rendelkezése: 1. melléklet XIV. Fejezet 20. Cím 31. Alcím új 8. 
Jogcímcsoport
Módosítás jellege: kiegészítés 

XIV. BELÜGYMINISZTÉRIUM
20 Fejezeti kezelésű előirányzatok

31 Köznevelési feladatok 
támogatása
8 Sajátos nevelési igényű 

gyermekek fejlesztésének 
támogatása

57     000,0  /+57 000,0 m.
kiadás/

Módosítópont sorszáma: 2.
Törvényjavaslat érintett rendelkezése: 1. melléklet XLII. Fejezet 2. Cím 1. Alcím
Módosítás jellege: módosítás 

XLII. A KÖLTSÉGVETÉS KÖZVETLEN 
BEVÉTELEI ÉS KIADÁSAI

2 Fogyasztáshoz kapcsolt adók
1 Általános forgalmi adó [5 723 231,9] 5     666     231,9  /-57 000,0 m.

bevétel/

1 A HHSZ 91.  §  (4)  bekezdése  alapján  a központi  költségvetés  és  a  költségvetési  fejezetek  bevételi  és  kiadási
főösszegére  és  egyenlegére  –  a  Gst.  25.  §  (2)  bekezdése  szerinti  módosító  javaslat  kivételével  –  kizárólag  a
költségvetési ügyekkel foglalkozó bizottság nyújthat be módosító javaslatot. 

2 A módosító javaslatban egy vagy több (ebben az esetben egymással összefüggő, tartalmilag-logikailag összetartozó,
részelemeiben  egymástól  elválaszthatatlan)  módosítás  tüntethető  fel.  Az  egy  módosító  javaslatban  benyújtott
módosító pontok a továbbiakban összefüggőként kezelendők. 



 
Indokolás 

A jelenlegi kormányzat nem fordít kellő figyelmet a speciális nevelési igényű gyermek fejlesztési
körülményeire,  az  intézményrendszer  anyagi  okokból  eredő  hiányosságaira.  Sokszor  egy
diagnosztikai  jellegű  vizsgálatra  is  több  hónap  a  várakozási  idő,  adott  esetben  még  a
magánrendszeren  belül  is.  És  bár  kiváló  gyakorló  szakemberek  foglalkoznak  speciális  nevelési
igényű  gyermekekkel,  az  elképesztő  létszámhiány  és  főleg  a  gyógypedagógiával  foglalkozó
szakemberek alulfinanszírozott mivolta elképesztő problémákat idéz elő. Így ma sok esetben egy
speciális nevelési  igényű gyermek nem kapja meg a legérzékenyebb korban azokat a fejlesztési
lehetőségeket,  amelyek  által  kihozható  lenne  az  a  fejlődés,  amit  az  objektív  korlátok  lehetővé
tesznek. Az a rendszerszintű félrenézés, amely tapasztalható,  feloldható lenne a jövőre tervezett
plusz áfabevétel mindössze 1 százalékának az átcsoportosításával.
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